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Referat fra FGU Bornholms bestyrelsesmøde 
 

 

Dato og tid: 

Fredag den 29. april 2022 kl. 10.00 til 12.30, fysisk møde,  

efterfølgende afslutning for formanden til kl. 14.00 

 

Sted: 

Mødested: FGU Bornholm, Minervavej 2, 3700 Rønne, Multirummet 

 

Information vedr. institutionen: 

Institutionens navn er: FGU-Bornholm. 

Institutionen er oprettet: Den 19. september 2018. 

Institutionens CVR-nummer er: 39815796 

Institutionens EAN-nummer er: 5798000561939 

Institutionens institutionsnummer er: 281052 

Institutionens hjemsted: Bornholms Regionskommune. 

Institutionens geografiske dækningsområde: Bornholms Regionskommune. 

 

Deltagere:  

Erik Lund Hansen, Formand (ELH) 

Morten Riis (MR) 

Jens Christian Olsen (JCO) 

Allan Westh (AW) 

Jimmy Hjort (JHJ) 

Pia Palnæs Hansen (PPH)  

Ida Seremet (IS)  

 

Desuden deltager: 

Cathie Westh, Rektor (CFW) 

 

Referent: 

Lis Rasmussen (LR) 

 

Fraværende: 

Nikolaj Bregninge Itenov (NBI) 

Benny Schou, Næstformand (BS)  
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1. Velkomst v. formand Erik Lund Hansen 

Formanden byder velkommen til hans sidste møde i FGU bestyrelsen.  

Efter bestyrelsesmødet er der afskedsreception for Erik Lund Hansen. 

 

2. Godkendelse og underskrift af referat – Endelig godkendelse  

Bilag vedlagt – referat fra FGU Bornholms bestyrelsesmøde d. 23. marts 2022 

 

Beslutning 

Referat blev godkendt og underskrevet. 

 

3. Godkendelse af mødedagsorden - Godkendes 

Bilag vedlagt –dagsorden til FGU Bornholms bestyrelsesmøde fredag d. 29. april 2022 

 

Beslutning 

Dagsorden blev godkendt. 

 

4. Opsamling fra seneste møde – 23. marts 2022 – Til orientering 

- Opfølgning på årsregnskab (under pkt. 5 økonomi) 

- Konstituering (pkt. for sig selv, under pkt. 7) 

- Årsmøde FGU Danmark 

 

Underpunkterne bliver behandlet under nedenstående særskilte punkter. 

 

5. Økonomi på FGU Bornholm – Til orientering  

Bilag 1: FGU Bornholms budget og 1. kvartals regnskab 2022 

Bilag 2: FGU Bornholms tilskud - overblik 

Bilag 3: FGU Bornholms Budget 2022, ver. 3  

Bilag 4: FGU Bornholms status på udvikling af årselever 

Bilag 5: Likviditetsudvikling  

 

Rektor Cathie Westh gennemgår status for budget 2022, samt 1. kvartals regnskab. Der drøftes evt. 

reguleringer. 

 

Cathie Westh fremlagde 1. kvartalsregnskab. Forventer et mere realistisk billede af regnskabet efter 

2. kvartal, da der er forskellige posteringer i løbet af året. Det glædelig er at der er kommet 

udslusnings midler for 2021, der figurere på 2022 regnskabet, samt er der indgået 75% af de 

forventede midler på nuværende. 

 

Der påføres nu en note om, at elevantal for FGU elever nedsættes fra 65 til 55 i budget 2022, med 

baggrund i den lave udvikling af elevantal det første kvartal af 2022. Det vil have en negativ virkning 
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på budgettet, hvilket betyder der skal ses på forskellige tiltag, samtidig med at økonomi generelt 

følges tæt. Der er aftalt på forrige bestyrelsesmøde at budgettet genåbnes ved 2. kvartals regnskab.  

da der er ekstra midler til FGU-EUD som ikke har været faktureret. 

 

Cathie Westh gjorde opmærksom på at det er vigtigt at FGU Bornholm fortsat kan opretholde FGUs 

udbud som er krævet i forhold til bekendtgørelsen og dette kan koste noget på økonomien for 2022 

Cathie Westh varslede derfor, at der sandsynligvis vil være et minus resultat ved året 2022 

resultatet.  

 

Sandemandsvej er opsagt og kører helt frem til 30. september 2022, så der er ekstra udgifter til 

lokaler, samt de tilpasninger der blev fortaget i starten af året, slår først igennem i andet halvdel af 

året. 

 

Der blev spurgt til 2023 budgettet om det vil kunne holde, Rektor Cathie Westh er fortrøstningsfuld, 

da der bliver skåret på flere fronter udover tilpasninger og lokaler, hvilket vil sænke 

driftsomkostningerne. Det blev aftalt at ved halvårsregnskabet at der blev givet et forsigtigt bud på 

2023 budgette 

 

Allan Westh fremlagde antal personer, som får uddannelseshjælp og bemærkede udsving. Der er et 

fald på 7,5 % blandt 18-29-årige fra september 2018 - 2021. FGU er nogle af dem som mærker det 

først. Allan Westh tænker der vil kunne findes nogle spændende pædagogiske løsninger i 

samarbejde.    

 

Bestyrelsen drøftede alternative muligheder for dele medarbejdere i campusfællesskabet, hvor der 

kan være timer fordelt i campusfællesskabet, som kan svare til en fuldtidsstilling, da alle står i 

samme situation med faldende elevårgange. Dette tages op i Campusfællesskabet. 

 

 

6. Ombygning af Rød hal – status – Til orientering  
Bilag 6: Lejekontrakt mellem FGU Bornholm og Campus Bornholm 

 

Der gives en orientering på bestyrelsesmødet omkring følgende punkter: 

o Status for ombygning og tilbygning 
Bestyrelsesformændene for FGU og Campus Bornholm fremsendte i februar en fælles 
henvendelse til Undervisningsministeren om tilbygning til FGU Bornholm 
Erik Lund Hansen har haft dialog med Lea Wermelin som vil tale med Ministeren. Morten 
Riis har været i dialog med Jakob Sølvhøj, som retter uformel henvendelse til ministeren.  
Cathie Westh refererede fra dialogmøde med Signe Ottosen efter styregruppemøde i sidste 
uge, hvor de fik kontakt med Tore Dyrberg-Jessen og Mette Burchwall ??? fra ministeriet, 
der refererede til at sagen lå til at blive behandlet. 

 
o Status på fondsansøgninger – midler til terrassen  

Cathie Westh oplyste, at fondsansøger står klar til at tage fat så snart der er en 
tilbagemelding fra ministeriet på indstillingen om tilbygning. 
FGU er klar til at bygge Terrasse, men afventer godkendelse på byggeansøgning. 
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Cathie Westh har nu den direkte kontakt til Steenberg, hvilket anses for at være mere 
løsningsorienteret 
 
Jimmy Hjorth orienterede om status på flytning af Metal fra Sandemandsvej til FGU på 
Campusadressen. Der søges en midlertidig tilladelse til opsætning af udsugning, m.m. 
 

o Lejekontrakt 
Lejekontrakten blev fremlagt. Cathie Westh orienterede og lejekontrakten blev godkendt 
og underskrevet. 

 
 

7. Orientering fra Elevråd, medarbejdere, Formanden og Rektor – Til orientering og beslutning 

 

Evt. fra Elevråd  

• Status og siden sidst 

Ida Seremet har arbejdet på at få samlet et nyt elevråd, som i alt består af 12 elever og 

er så småt i gang med arbejde på følgende sager: 

- Bekæmpe ensomhed 

- Løsning på at være med i det store fællesskab i campusfællesskabet 

- Modstrøm er Ida en del af ungerådet. Ida ser ligeledes sin rolle i ungerådet – der er en 

drøftelse af forskellen på at bo på ø eller i København. 

- Ida informerede om at hun er ved at klæde det nye elevråd på 

• Hvad er der fokus på 

- Ida Seremet har haft al sin fokus på det nye elevråd og Ida arbejder benhårdt på at sikre 

kontinuiteten i elevrådet fremadrettet 

- Ida deltager i debatter på Folkemødet og sidder ligeledes med i paneldebatter 

- Ida har dialog med EUD og Bhsund om et fællesskab. Anbefaling om workshops til 

fællesskab med en stærk tovholder. Forslag om at alle skolens elevrådsformænd går 

sammen. 

 

Jimmy Hjorth sagde at hvis han har et vigtigt budskab fra elevrådene kan han foreslå som 

punkt på Campus Bornholms bestyrelsesdagsorden 

 

Morten Riis henviste ligeledes til kulturen og anbefalede at invitere den nye 

bestyrelsesformand for Campus Bornholm ned til FGU. 

 

Allan Westh bemærkede at gymnasierne kommer til at stå stærkt for uddannelserne for 

de er på skolen længst. De andre uddannelser er på skolen relativt kort for de kommer 

ud i praktik 

 

Bestyrelsen foreslog punkt på dagsorden til Campusfællesskabet: Hvad skal der 

orienteres om fra FGU bestyrelsen 

 

Der var en længere debat om hvorledes demokratiseringsprocessen. 
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PPH fremlagde orientering fra arbejdsgruppe i campusfællesskabet (kommissorium 

udsendes sammen med referat). 

 

Evt. fra medarbejdere TR/AMR 

• Status og siden sidst 

Jimmy Hjorth fremhævede på vegne af Nicolai Itenov deltagelse på FGU festival.  Trods 

det var en lang dag, havde det betydet meget for fællesskabet. Dagen indeholdte både 

socialt og faglige arrangementer.  

 

• Der har været en lidt nedtrykt stemning og frustrationer ovenpå tilpasninger mm. men 

der er opmærksomhed på at få talt sammen og have fokus på det psykiske arbejdsmiljø. 

 

Cathie Westh gør alt for at holde på medarbejderne og er god til at yde omsorg.  

Troen på fremtiden vendte tilbage ovenpå den festival 

• Arbejdsmiljø (tilbagevendende punkt) 

• Hvad er der fokus på 

 

Fra Formand Erik Lund Hansen 

• Status 

Flotte presseomtaler vedr. Company Programme og smykke, som er lavet til at støtte 

Ukraine. 

Formanden afleverede biografbilletter til tekstilelever i Nexø efter den flotte deltagelse i 

Company Programme er et virkelighedsnært entreprenørskabsforløb – FGU elever modtog 

så meget ros på deres deltagelse. 

 

Fra Rektor Cathie Westh 

• Nyt fra FGU Danmark 

Cathie Westh orienterede om et rigtigt godt samarbejde med FGU Danmark. De er der altid 

for at svare på spørgsmål, Stor støtte og ros fra baglandet FGU Bornholm.   

Årsmøde 10/5 og 11/5 med deltagelse fra bestyrelsesmedlem Morten Riis deltager samt 

rektor. 

Overvejelser omkring bestyrelseskurser som kommer ud sammen med den pakke, der 

videresendes til bestyrelsen fra FGU Danmark 

• Status på forskellige samarbejder 

Løbende orientering under mødet 

• Status FGU Bornholm  

• Implementering af FGU, herunder strategi 

Der bliver mere fokus på strategi i efteråret med eleverne, som er optakt til ny strategi 

fra 2024 

• Administration og drift, herunder ressourcer (ansatte)  

Orientering fra Cathie Westh blandt andet om det Studieadministrative system og 

eventuelt et samarbejde deromkring med anden FGU skole. 

Deltagelse på Folkemødet  
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• Pædagogiske arbejde og uddannelse (kompetenceudvikling) 

 

8. Kommende møder og input til dagsorden, samt konstituering – til orientering og beslutning 

 

Kommende bestyrelsesmøder for første halvår 2022 afholdes:  

• Tirsdag den 7. juni 2022 kl. 9.00-11.30 

 

Konstituering og møde planlægges 

Næstformanden er selvvalgt formand efter formandens fratrædelse. 

Campus Bornholm og Bhsund udpeger i forening et medlem til FGU bestyrelsen, men Campus 

Bornholm forventes at være inhabil, så længe ombygning finder sted. 

Der skal også ses på justeringer af vedtægt og forretningsorden ved det konstituerende møde den 

12. maj kl. 8-10 

 

Punkter til næste bestyrelsesmøde: 

Justering af vedtægt og forretningsorden 

 

9. Evt. 
Formand Erik Lund Hansen takkede for et rigtig godt samarbejde, hvor han har været med til at 

bygge en institution op. ELH takkede hvert enkelt bestyrelsesmedlem og fremhævede deres aktive 

og egenhændige indsatser i bestyrelsen. 

 

 
 
Bestyrelsesmedlemmer 
 
Underskrift: 

 

 

Erik Lund Hansen, Formand   Benny Schou, Næstformand 

 

 

 

Morten Riis     Allan Westh  

 

 

 

Jens Christian Olsen    Pia Palnæs Hansen  

 

 

 

Nikolaj Bregninge Itenov    Jimmy Hjorth 
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Ida Seremet      


